
Protokół Nr XXVIII/21 
Sesji Rady Miejskiej w Rychwale 
odbytej w dniu 10 luty 2021 roku 
 
 
Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali konferencyjnej Hali widowiskowo-sportowej i trwała  
od godz. 13:00 do godz. 14:40. 
 
 
W sesji wzięło udział 13 radnych.  
Nieobecni: 
-Magdalena Jagodzińska 
-Paweł Kuczyński 
 
Ponadto w obradach uczestniczyli: 
- Stefan Dziamara                   - Burmistrz Rychwała 
- Ewa Jędrzejczak                    - Z-ca Burmistrza Rychwała 
- Anna Wróbel                         - Skarbnik UGiM w Rychwale 
- Marzena Grubska                 - Kierownik Referatu Oświaty, Promocji, Kultury i Sportu 
- Karolina Małolepsza            - Kierownik  Referat Gospodarki 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 do protokołu. 
 
Ad. Pkt.1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Drewniacki otworzył XXVIII sesję i powitał zebranych. 
Poinformował, że na podstawie listy obecności, jest wymagane quorum, na 15 radnych 
obecnych jest 13 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. Pkt.2 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaprosił do zgłaszania propozycji uzupełnienia porządku obrad. 
Przewodniczący zgłosił wycofanie z porządku obrad protokołu z XXVII Sesji z powodu 
wystąpienia błędów w protokole które wymagają doprecyzowania. 
 
Burmistrz zaproponował dołączenie do porządku obrad w punkcie 7 projektu uchwały w 
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Rychwał 
w zakresie wybranych terenów- Etap XVI. Wyjaśnił że, wiąże się to ze złożonymi nowymi 
wnioskami, żeby umożliwić wnioskującym ich realizację. 
Poprosił również o dołączenie do porządku obrad w punkcie 8a projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał na lata 2021-2051. 
 
Przewodniczący spytał się, czy są jakieś uwagi do zgłoszonych wniosków.  
Uwag nie było 
Przewodniczący poddał wnioski pod głosowanie: 
 
 



Przewodniczący poddał pod głosowanie wycofanie  
z porządku obrad przyjęcia protokołu nr XXVII   

z sesji Rady Miejskiej w Rychwale 
za  -13 

przeciw  -o 
wstrzymało się -0 

 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) zagłosowała za wycofaniem z porządku obrad 
przyjęcia protokołu nr XXVII z sesji Rady Miejskiej w Rychwale 
 
 
Przewodniczący zaproponował dołączenie punktu 7- projektu uchwały w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Rychwał w zakresie 
wybranych terenów- Etap XVI. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie  
przyjęcie punktu do porządku obrad: 

za  -13 
przeciw  -o 

wstrzymało się -0 
 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) opowiedziała się za dołączeniem do porządku 
obrad w punkcie 7- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych terenów- Etap XV 
 
 
Przewodniczący zaproponował dołączenie punktu 8a- projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał na lata 2021-2051. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie  
przyjęcie punktu do porządku obrad: 

za  -13 
przeciw  -o 

wstrzymało się -0 
 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) opowiedziała się za dołączeniem do porządku 
obrad w punkcie 8a- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy i Miasta Rychwał na lata 2021-2051. 
 
Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad ze zmianą: 
 

1. Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Rychwale z działalności 

międzysesyjnej. 



4. Informacja Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Rychwale podjętych  
na XXVII sesji oraz informacja z działalności międzysesyjnej. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rychwale.  
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego   gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych terenów- Etap XVI 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
8.a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 
Rychwał na lata 2021-2051. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

działań finansowych w ramach Programu Rozwoju obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy  

z Orange Polska S.A. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia miejscowości Rychwał do programu 

„Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Strategii rozwoju miejscowości Rychwał”, 

„Sołeckiej strategii rozwoju wsi Broniki” oraz „Sołeckiej strategii rozwoju wsi 
Dąbroszyn”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 
z budżetu Gminy Rychwał dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Przedszkoli w Rychwale. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Przedszkola Samorządowego „Plastuś” 

 w Rychwale. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji z dnia 15 grudnia 2020 r. za niezasługującą 

na uwzględnienie. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji z dnia 15 grudnia 2020 r. za niezasługującą 

na uwzględnienie. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie petycji z dnia 21 grudnia 2020 r. za niezasługującą  

na uwzględnienie. 
20. Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 
21. Wolne wnioski. 
22. Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rychwale.  

 
Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły od sołtysów interpelacje i zapytania. 
 
 
Ad. Pkt.3 
Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Rychwale z działalności międzysesyjnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Raczkowski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym członkowie komisji brali udział :  



-29,30 styczeń-warsztaty-opracowanie sołeckiej strategii rozwoju wsi Dąbroszyn. 
-2 luty spotkanie w sprawie strategii odnowy miejscowości Rychwał, 
-3 luty spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych w Koninie dotyczące drogi powiatowej 2900p, 
-5 luty zebranie wiejski w Dąbroszynie w celu uchwalenia sołeckiej strategii rozwoju wsi 
Dąbroszyn, 
-10 luty zebranie komisji łączonych w celu omówienia materiałów na sesję. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Andrzejewska powiedziała, 
 że w okresie międzysesyjnym komisja uczestniczyła:  
-12,27 stycznia w posiedzeniu komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu rozpatrzenia petycji 
które wpłynęły do Rady, 
-10 luty w komisjach łączonych w celu omówienia materiałów na sesję. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzennego oraz Promocji 
Gminy Aleksander Krzyżanowski powiedział, że komisja uczestniczyła:  
-3 luty-spotkanie w sprawie strategii odnowy miejscowości Rychwał; 
-10 luty komisje łączone w celu omówienia materiałów na sesję. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Pomocy Społecznej, Porządku 
Publicznego oraz Ochrony Przeciwpożarowej Waldemar Urbaniak poinformował, że członkowie 
komisji brali udział w następujących wydarzeniach:  
-3 luty-spotkanie w sprawie strategii odnowy miejscowości Rychwał, 
-10 luty komisje łączone w celu omówienia materiałów na sesję. 
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Wsi, Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska Iwona 
Małolepsza poinformowała, że w okresie międzysesyjnym komisja brała udział:  
-29,30 styczeń-warsztaty-opracowanie sołeckiej strategii rozwoju wsi, 
-5 luty zebranie wiejski w Dąbroszynie w celu uchwalenia sołeckiej strategii rozwoju wsi 
Dąbroszyn, 
-10 luty komisje łączone w celu omówienia materiałów na sesję. 
 
 
Ad. Pkt.4 
Informacja Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Rychwale podjętych  
na XXVII sesji oraz informacja z działalności międzysesyjnej 
 

Na XXVII sesji w dniu 30 grudnia 2020 roku Rada Miejska w Rychwale podjęła 13 uchwał, 
Wszystkie uchwały zgodnie z procedurą przekazane zostały do Wydziału Kontroli Prawnej 
 i Nadzoru Wojewody Wielkopolskiego, Regionalnej Izby Obrachunkowej,  oraz Dziennika 
Urzędowego Województwa Wielkopolskiego. 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej nie stwierdziło naruszenia przepisów prawa oraz 
zasad spójności.  

Decyzją nr 2/2021 z dnia 14 stycznia 2021 Wojewoda Wielkopolski wydał polecenie 
wójtom, burmistrzom i prezydentom miast z obszaru województwa wielkopolskiego wykonania 
zadania pod nazwą  transport osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów 
szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, w tym osobom niepełnosprawnym. Dodatkowo 
polecił zorganizować telefoniczny punkt zgłoszeń potrzeb transportowych oraz informacji  



o szczepieniach przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 (infolinii). W gminie Rychwał 15 stycznia 2021 
została utworzona infolinia poprzez którą mieszkańcy którzy nie mający możliwości 
samodzielnie dotrzeć do punktu szczepień oraz osoby z niepełnosprawnościami mogą zgłaszać 
chęć skorzystania z dowozu. Infolinia działa pod nr 607032190. 
 
Wspólne starania jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Siąszycach i gminy Rychwał 
zaowocowały pozyskaniem wyposażenia, które usprawni podejmowanie działań ratowniczo - 
gaśniczych. 29 stycznia 2021 roku dokonano odbioru pilarki do drewna, motopompy pół 
szlamowej, drabiny strażackiej i zestawu do oznakowania terenu akcji. Zadanie zostało 
sfinansowane z dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu. Koszt zakupionego sprzętu ratowniczego wyniósł 13 140,00 zł i w całości pochodził 
z dofinansowania. 

W okresie międzysesyjnym dwukrotnie (w nocy z 16/17 stycznia i 8 lutego) odbyła się 
akcja odśnieżania głównych ciągów komunikacyjnych w gminie. 
W związku z prognozowanymi w dalszym ciągu niskimi temperaturami, proszę o dostosowanie 
się do warunków panujących na drogach i chodnikach oraz o zachowanie w tym okresie 
rozsądku i rozwagi w trakcie przemieszczania się.  
Sytuacja jest nieciekawa, zapowiadane są niskie temperatury na kolejne dni, zgodnie 
 z obowiązującymi przepisami sól można sypać na drogi przy określonych temperaturach. Teraz 
nie można sypać, więc te drogi są w śniegu i trzeba zachować ostrożność. Ponieważ wiele osób 
jeździ na letnich oponach, zdarzyło się kilkukrotnie ,że trzeba było pomagać wypychać 
samochody z przed urzędu. 
Do odśnieżania Gmina zatrudniła Pana Świderskiego i jest podzielona na dwie części. 
Odśnieżane są na bieżąco główne ciągi dróg 

Podpisano umowę w ramach postepowanie w trybie zamówienia z wolnej ręki na 
pełnienie usług oświetleniowych w ramach zadania zadanie pn. „Świadczenie usługi oświetlenia 
ulic i dróg oraz innych otwartych terenów publicznych za pomocą infrastruktury oświetleniowej 
stanowiącej własność spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. na terenie Gminy 
Rychwał” z firmą Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. z Kalisza na kwotę 680 000,00 zł 
brutto. Ta kwota jest wysoka, ale stale przybywają nowe punkty z oświetleniem. I mimo, 

 że została wymieniona część  lamp rtęciowych na nowe to i  tak kwoty idą do góry.  
W 2021 jest jeszcze planowana wymiana ok 45 starych na nowe. 

Od 2 stycznia działa utworzony w ramach  środków z WRPO i programu Maluch Żłobek 
Publiczny Jaś i Małgosia do którego uczęszcza 16 dzieci do lat 3, w placówce zatrudnione są 3 
opiekunki (w tym dyrektor) oraz dwie osoby pomagające (1/32 etatu kucharka i woźna 1 etat). 
Burmistrz powiedział , że jest bardzo zadowolony z działalności przedszkola. Dzieci szybko się w 
nim zaaklimatyzowały. Został wprowadzony dodatkowo język angielski. Jest wykorzystywany 
sprzęt w który zostało przedszkole wyposażone. 

W ramach Funduszu Dróg Samorządowych realizowane jest zadanie pn. Przebudowa 
ulicy Chabrowej, Szałwiowej, Rumiankowej, Makowej wraz z chodnikiem przy ul. Łąkowej  
w Rychwale.  Termin realizacji zadania to 30.04.2021 r.  Ze względów pogodowych i niskiej 
temperatury termin realizacji będzie wydłużony. 

31 grudnia 2020 r. podpisano umowę z Wojewodą na dofinansowanie w 2021 roku 
zadań własnych organizatora w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej w ramach Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej. Wartość całkowita zadania to 736 567,68 zł wkład własny gminy 108 487,68  
a dofinansowanie to 628 080,00 zł.  



Teraz większość uczniów ma naukę zdalną, ale klasy 1-3 dojeżdżają do szkół. Nasza współpraca 
z PKS polega na tym, że częściowo jest wykorzystywany też autobus Gminny  
 

Zorganizowano warsztaty opracowania strategii soleckich dla sołectwa Broniki  
i Dąbroszyn i dla miasta Rychwał, które zgodnie z nowym zasadami może być zgłoszone do 
programu Wielkopolska Odnowa Wsi, . Rychwał jest zgłoszony po raz pierwszy, chcemy żeby 
przez ten program Rychwał zyskał korzyści 

Zawarto umowę na opracowanie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych terenów – Etap XVI; 
Przygotowano projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych 
terenów – Etap XVI – zmieniona wersja uwzględniająca nowe wnioski; które mieszkańcy jeszcze 
złożyli z prośbą o uwzględnienie, co pozwoli im na realizację swoich zamierzeń. 

Ferie Zimowe – W okresie od 4 do 15 stycznia w Szkole Podstawowej w Rychwale odbywały 
się ferie zimowe dla uczniów klas I-IV. W programie zajęcia sportowo – rekreacyjne, plastyczne, 
muzyczne oraz obiad. Ferie przygotowano z zachowaniem wszelkich zaleceń sanitarno-
epidemiologicznych.  Ferie przebiegły bez problemów, co pokazało, że decyzja o ich 
zorganizowaniu była słuszna. 

15 stycznia – Rozstrzygnięcie Konkursu Ofert na realizację zadania publicznego :”Rozwój 
kultury fizycznej i sportu w gminie Rychwał w roku 2021”.Dofinansowanie otrzymały 3 kluby 
sportowe: LKS Fan-club Dąbroszyn, LKS Zjednoczeni Rychwał oraz Fundacja Piotra Reissa. 
Łączna kwota dofinansowania to 90 000,00 zł.  

31 stycznia –  29 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W tym roku przebiegły  
w zmienionej formie. Udało się zebrać kwotę prawie 9 000,00 zł poprzez puszkę stacjonarną, 
 e-skarbonkę i pomoc  Pana Sławomira Tonińskiego –jedynego wolontariusza, który pomagał 
przez cały dzień, za co bardzo dziękuję. Dziękuję za okazane wsparcie oraz pomoc. 

14 marca – „Biała Niedziela” – Fundacja Przyjaciół Zdrowia przeprowadzi bezpłatne badania 
profilaktyczne dla kobiet w kierunku wykrywania Raka piersi . Jest to efekt współpracy z Panią 
Doktor Karaszewską,  Badania przeprowadzone będą w budynku Przychodni Lekarskiej 
„KOMED” w Koninie przy ulicy Wojska Polskiego 6 . Szczegółowe informacje zostaną państwu 
wkrótce podane. Dziękuję Pani Karaszewskiej i jej córce za okazaną pomoc w realizacji zadania. 

Dodatkowo chcemy zorganizować jeszcze inne badania. Ponieważ, pandemia pogorszyła 
stan zdrowia wielu ludzi, planowane jest w miesiącach kwiecień, maj przeprowadzenie 
kolejnych badań-badanie płuc. 
Kino za rogiem wznawia swoją działalność. Zapraszamy wszystkich na seanse filmowe, cena 
biletu został podniesiona do kwoty 6 i 8 zł. 

W okresie międzysesyjnym urodziło się - 7 dzieci, zmarło - 17 osób. Najwięcej osób 
zmarło w Parafii Kuchary Kościelne 
Akty sporządzone w tutejszym USC to: 
akty małżeństwa 1, akty zgonów 9. Pozostałe czynności to zaświadczenia o zameldowaniu 40, 
odpisy aktów stanu cywilnego 93,wnioski o wydanie dowodów osobistych 37, zameldowania 
na pobyt stały i czasowy 31. 

W dniu 4 luty wspólnie z Panią Kierownik Beatą Lewandowską, Agnieszką Krawczyńską 
 i Marcinem Grunt, wręczono medale 11 parom z terenu gminy i miasta Rychwał, z okazji 
jubileuszu 50-lecia zawarcia związku małżeńskiego. Wszyscy jubilaci przyjęli Burmistrza w miłej 
atmosferze, zdrowi i zadowoleni z takiej inicjatywy. Z tej okazji będzie przygotowany krótki film  
i przekazany tym parom. 



Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań na 2021 r. W naborze na rachmistrzów 
spisowych wpłynęło 11 wniosków. Po przeanalizowaniu wniosków zostaną wyłonione dwie 
osoby 
Nabór na rachmistrzów spisowych przedłużono do dnia 16 lutego br.  
 
Przewodniczący poinformował o wysłuchaniu informacji międzysesyjne. 
Uwag do przedstawionej przez Burmistrza informacji nie było. 
 
 
Ad. Pkt.5 
Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rychwale. 
Przewodniczący Rady Miejskiej -Pragnę poinformować Państwa ,iż oprócz cotygodniowych 
dyżurów ,12 stycznia brałem udział w posiedzeniu komisji skarg wniosków i petycji ,27 Stycznia 
ponownie odbyło się drugie posiedzenie komisji skarg wniosków i petycji w którym 
uczestniczyłem. 3 stycznia byłem na spotkaniu dotyczącym opracowania strategii Rozwoju 
Miejscowości Rychwał. Dzisiaj, przed sesją odbyło się posiedzenie komisji łączonych celem 
opiniowania materiałów na dzisiejszą sesję Pragnę również poinformować iż wpłynęła do Rady 
Miejskiej Rychwała informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania komisariatu Policji za 2020 rok. Państwo radni tą informację otrzymali w materiałach. 
Czy radni mają jakieś pytania, uwagi do Pana Komendanta? Jak się sytuacja z pandemią uspokoi, 
zaprosimy Pan Komendanta na sesję. I wtedy będzie można zadać dodatkowe pytania. 
Wpłynęło również sprawozdanie za 2020 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego w placówkach oświatowych z terenu Gminy 
Rychwał. 
8 lutego wpłynęła kolejna petycja, którą przekazuję stosownej komisji a mianowicie komisji 
skarg wniosków i petycji celem jej rozpatrzenia i przedstawienia jej Radzie Miejskiej w Rychwale 
celem podjęcia kolejnych działań. 
 
Ad. Pkt.6 
Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów. 
Radna Renata Andrzejewska poinformował o dużej ilości wałęsających się psów.  
Są to w większości psy mieszkańców. Czy można wysłać kurendę, o dopilnowanie i zamykanie 
na posesjach psów oraz ma prośbę o ustawienie znaku „ustąp pierwszeństwa” na skrzyżowaniu 
jak wyjeżdża się od szklarni na szosę. 
Radny Lewandowski odniósł się do tematu błąkający się psów Opowiedział o psach które 
wchodzą na inne posesje i stwarzają zagrożenie. Polują również na dzikie zwierzęta, widział jak 
psy atakują sarny. 
Cezary Piaseczny poinformował o niebezpiecznych psach, które wałęsają się koło Plastic Grup. 
Przewodniczący poinformował, że zgłosi powyższy temat na policję. 
Radny Krzyżanowski spytał się czy chodnik na Milewo jest zakończony, bo pozostał kanał bez 
barierek, który stwarza niebezpieczeństwo dla pieszych i jadących na rowerze.  
Radny Brzęcki ma prośbę o wysłanie kurendy, aby mieszkańcy odśnieżali chodniki przyległe do 
posesji i czy sołtysi nadal będą roznosić nakazy podatkowe. 
Radny Ośkowiak spytał się ,czy w umowie z podwykonawcą na odśnieżanie dróg, ujęte są też 
drogi gruntowe.  
 
Przewodniczący poinformował , że Burmistrz udzieli odpowiedzi na pytania w punkcie 20. 



Ad. Pkt.7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych terenów- Etap XVI. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję i był 
on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Rychwał w zakresie wybranych 
terenów- Etap XVI 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 
Przewodniczący poprosił Skarbnik Annę Wróbel o odczytanie projektu uchwały. 
 
Przewodniczący w związku z problemami technicznymi ogłosił przerwę. 
 
Przerwa od godziny 13:57 do 14:06. 
 
Przewodniczący wznowił obrady o 14:06 i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Przewodniczący poddał pod 
głosowanie projekt uchwały: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2021 rok. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 



Ad. Pkt.8a 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał 
na lata 2021-2051. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał na lata 2021-2051. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
 
Ad. Pkt.9 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowych w ramach Programu Rozwoju obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
na wyprzedzające finansowanie działań finansowych w ramach Programu Rozwoju obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
 
 
 



Ad. Pkt.10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy z Orange Polska 
S.A. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
 na przedłużenie umowy dzierżawy z Orange Polska S.A. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia miejscowości Rychwał do programu „Wielkopolska 
Odnowa Wsi 2020+”. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 



Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zgłoszenia 
miejscowości Rychwał do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt.13 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Strategii rozwoju miejscowości Rychwał”, „Sołeckiej 
strategii rozwoju wsi Broniki” oraz „Sołeckiej strategii rozwoju wsi Dąbroszyn”. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
„Strategii rozwoju miejscowości Rychwał”, „Sołeckiej strategii rozwoju wsi Broniki” oraz 
„Sołeckiej strategii rozwoju wsi Dąbroszyn”. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Rychwał 
dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby 
fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

 



Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i 
wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Rychwał dla publicznych i niepublicznych: 
szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu Przedszkoli w Rychwale. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu 
Przedszkoli w Rychwale. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Przedszkola Samorządowego „Plastuś” w Rychwale. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 



Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie przekazania 
Przedszkola Samorządowego „Plastuś” w Rychwale. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.17 
Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji z dnia 15 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie uznania petycji z dnia 
15 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.18 
Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji z dnia 15 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie uznania petycji z dnia 
15 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 



Ad. Pkt.19 
Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji z dnia 21 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -13 
przeciw  -0 

wstrzymało się -0 
Na sali obrad obecnych 13 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (13 głosów) podjęła uchwałę w sprawie uznania petycji z dnia 
21 grudnia 2020 r. za niezasługującą  
na uwzględnienie 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt.20 
Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 
 
Burmistrz odpowiedział radnej Andrzejewskiej, że zna temat wałęsających się psów, 
informowali również o tym myśliwi. Jest to ogromny problem. Możemy jedynie apelować do 
właścicieli psów, oraz zgłosić na policję. Przygotujemy e-kurendę i sms-info z prośbą do 
mieszkańców o zamykanie swoich zwierząt z informacją ,że policja może wystawiać mandaty. 
Dużo z tych psów, to psy przywiezione z innych miast, wyrzucone przez ludzi.  
Burmistrz poinformował ,że ustawienie znaku jest po stronie gminy i sam zauważył ,że w tym 
miejscu osoby przyjezdne zastanawiają się jak jechać. Ze względu na bezpieczeństwo znak 
zostanie postawiony. 
Burmistrz odpowiedział radnemu Piaseckiemu, że zna osobiście problem, ponieważ też był 
goniony przez wałęsające psy. Będzie apelował do mieszkańców poprzez e-kurendy i zgłosi fakt 
na policję. 
Burmistrz odpowiedział radnemu Krzyżanowskiemu, że chodnik na Milewo jeszcze nie jest 
skończony. Planuje , że na zakończenie będzie zorganizowane uroczyste oddanie chodnika.  
Ale jeszcze wykonawca musi dokończyć kilka rzeczy. Na pewno w miejscach przy kanale, 
 są potrzebne barierki i musi uprzątnąć pozostawioną kostkę. O zakończeniu poinformuje 
również mieszkańców Wiceprzewodniczący Grądziel. 
Odpowiadając radnemu Brzęckiemu, żeby rozesłać kurendę o obowiązku odśnieżania 
chodników przyległych do posesji, Burmistrz powiedział, że poprosi Panią mecenas o 
przygotowanie takiej informacji z podstawą prawną dla wszystkich mieszkańców. 
Została również uruchomiona maszyna do odśnieżania chodników, ponieważ trzeba się już 
przygotować do odśnieżania nowego chodnika między Rychwałem a Siąszycami. Ale faktem 



jest, że jeżeli chodnik przylega do posesji to wtedy ten obowiązek spada na właściciela. 
Burmistrz ma apel do mieszkańców, żeby zadbali o te chodniki. 
Burmistrz odpowiadając radnemu Ośkowiakowi, poinformował, że są odśnieżane drogi gminne, 
drogi powiatowe nie należą do gminy. Przy dużych i częstych opadach śniegu czas odśnieżania 
się wydłuża. Nie wszędzie można wjechać pługiem na drogi gruntowe, żeby nie uszkodzić 
maszyny. Ale gdzie jest taka możliwość wtedy drogę można odśnieżyć. Jeżeli będą zgłaszane 
takie drogi to będą podejmowane interwencje. Burmistrz podał przykład, gdzie odśnieżarka 
specjalnie pojechała do Kuchar Kościelnych, żeby odśnieżyć drogę do cmentarza i parking, bo 
nie można było dojechać na pogrzeb w tym dniu. Była to sytuacja wyjątkowa, i na takie sytuacje 
będzie reagował. 
Burmistrz odpowiedział radnemu Brzęckiemu odnoście roznoszenia nakazów podatkowych,  
że tak jak do tej pory nakazy roznosili sołtysi w ramach swoich kompetencji i nic się nie zmieniło. 
Burmistrz podziękował wszystkim i prosi o wyrozumiałość w tych trudnych, śnieżnych dniach. 
Ma informacje, że przy tak niskich temperaturach rolnikom w oborach zamarzają poidła, 
 a w ŚDS-u pękła rura. Jest to czas trudny dla wszystkich. 
 
 
Ad. Pkt. 21 
Wolne wnioski 
 
Radny Krzyżanowski poprosił o podanie nazwiska nowego Wojewody, i zadał pytanie czy 
wiadomo już więcej na temat budowy mieszkań na Placu Wolności. 

Burmistrz poinformował o tym ,że został powołany nowy Wojewoda Wielkopolski- 
Michał Zieliński. Został wysłany do Niego list gratulacyjny. 
Burmistrz powiedział o wygranym przetargu przez spółkę PGKIM Rychwał na odbiór przez 3 lata 
odpadów komunalnych w gminie Tuliszków. 
 
Burmistrz -w sprawie budowy mieszkań nic się nie zmieniło. Do tej pory wystąpiliśmy do 
Powiatowego Nadzoru Budowlanego w Koninie. Mamy dziennik budowy, czyli to zadanie już 
prawnie się realizuje. W planie jest 20 mieszkań, z prawem do wykupu. Jest też przewidziane 
pomieszczenie dla samorządu Rychwała-sala sesyjna i biuro rady. Teraz rozważamy wariant, 
który jest dla nas najbardziej korzystny, czyli wariant który nie będzie nas nic kosztował. 
Zostanie ogłoszony przetarg, w którym przedsiębiorca zgodzi się wyłożyć pieniądze, i jak do tej 
pory ,żeby te mieszkania były jako wynajem z dojściem do własności. Wtedy to nie gmina będzie 
odbierała pieniądze tylko inwestor. Będzie to określone bardzo precyzyjnie w warunkach 
przetargowych. Chcemy przeanalizować wszystkie kwestie ,żeby były zgodne z prawem i nie 
budziły żadnych wątpliwości. W obecnym czasie są zainteresowani inwestorzy. Również Bank 
Gospodarstwa Krajowego zmienił zdanie współuczestniczenia w takich zadaniach, ale chce żeby 
gmina posiadała określony kapitał. 
Burmistrz powiedział, że będzie chciał żeby najpóźniej w drugiej połowie tego roku była już 
podjęta decyzja w tej sprawie, żeby w 2022 roku zostało to zadanie już zakończone. 
Mieszkania będą ,ale w innej formule ,bez udziału gminy.  
Burmistrz podkreślił, że zostały już wydane niemałe pieniądze na prace związane  
z uporządkowaniem terenu, a ponieważ zmieniły się przepisy budowlane, to żeby można było 
wykorzystać dokumentacje która została wydana do tej pory, trzeba uruchomić wykonanie 
zadania. Więc pieniądze które do tej pory zostały wydane są do odzyskania. 
 



Przewodniczący podziękował Burmistrzowi 
Spytał się czy ktoś ma jeszcze pytania . 
Pytań i uwag brak. 
 
 
Ad. Pkt.22 
Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rychwale. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Roman Drewniacki zamknął 
XXVIII sesję Rady Miejskiej w  Rychwale. 
 
 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Rychwale 
Aleksandra Konieczka 

Roman Drewniacki 
 
 
 


